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Kedves Berkenyeiek! 

 

Nehéz időszak van mögöttünk és úgy hiszem még nehezebb lesz a jövőbeni életünk. Mindenkinek megvan a saját 

elképzelése a kialakult helyzet magyarázatára, mindenki beszél a várható nehézségekről, de senki nem tudja, hogy 

végül is mit fog hozni a közeljövő, az elkövetkező 1-2 év.  

Természetesen én sem vagyok kivétel, de a tőlem okosabbak is azt jósolják, hogy bizony nehéz, nagyon nehéz lesz az 

élet a gazdaságnak, a társadalomnak, de legfőképpen a családoknak, magánembereknek. A falu polgármestereként itt 

most elsősorban azzal kell foglalkoznom, hogy ezek a tényezők milyen hatással lesznek a faluközösség életére.  

A legnagyobb hatást a gáz és az elektromos áram drágulása fogja okozni. Valamennyi középületünk gázfűtéssel van 

ellátva. A közvilágítás és az egyéb áramfogyasztás legalább a jelenlegi ár kb. kétszerese lesz. A gáz emelése ismereteim 

szerint több lesz, mint a jelenlegi ár tízszerese. Az üzemanyag árának emelkedése már eddig is nagy terhet jelentett. 

Az egyéb igénybevett szolgáltatások árnövekedése szintén hat ránk ebben az igen magas inflációval terhelt időszakban. 

Mit tudunk tenni, milyen segítséget várhatunk a költségvetéstől? Sajnos úgy tűnik, az állam nem sokat tud segíteni. Az 

önkormányzatoknak adott állami támogatás minimális mértékben fog emelkedni. Remélhetőleg a jelenleg bizonytalan 

uniós támogatások megérkezésével a helyzet javulhat. Munkatársaimmal jelenleg vizsgáljuk a helyi „spórolási” lehe-

tőségeket. Ezekből néhányat a teljesség igénye nélkül felsorolok: 

- a községháza emeletét lezárjuk, csak a földszinten lesz normál fűtés, lehetőség szerint elektromos panelekkel 

csökkentjük a gázfogyasztást, 

- a könyvtárban, művelődési házban a rendezvények számát csökkentjük; a fűtési időszakban csak az elfagyást kí-

vánjuk elkerülni, 

- az orvosi rendelőben a hét két napjára szeretnénk átszervezni az összes szakrendelést (orvos, gyermekorvos, vé-

dőnő). 

- az óvodában egy terembe szervezzük a gyerekek foglalkoztatását és pihenését, 

- a sportöltözőben csak a mérkőzések alkalmával lesz meleg és melegvíz, 

- a tornateremben csak temperáló fűtés lesz. 
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A közvilágításhoz sajnos nem nagyon lehet hozzányúlni, mivel ez törvényileg szabályozott közfeladat, bár ezt a lehető-

séget is vizsgáljuk. 

Kérek mindenkit, hogy fentiek elfogadása mellett a magánéletben is tegye meg a szükséges lépéseket. Várom továbbá 

az építő jellegű javaslatokat, amelyek elősegítik az önkormányzat munkáját. Az elmúlt nyáron a szárazság ellenére is 

sok gondot okozott a fűnyírás; a helyzeten a pályázaton elnyert traktorunk sem tudott sokat segíteni, de a diákmun-

kások, önkéntesek és a munkatársaim segítségével sikerült felülkerekedni a nehézségeken. A traktor mellé 5 millió Ft 

értékben LEADER pályázaton további kiegészítőket nyertünk (pl. hótoló, billenős pótkocsi) 

A Magyar Falu pályázaton elnyert összegből szeptember elején telepítésre 

került az Arany János utcai játszótéren egy négyes hinta, valamint egy 

forgó. A Kuvik játszótéren saját erőből egy mérleghinta került felszere-

lésre. 

Az idei nyár és a heves záporok kellemetlen következménye volt, a Petőfi 

út - Kossuth utcai esővíz elvezető árok többszöri eldugulása. A hibafeltárás, 

a korábbi szakszerűtlen kivitelezés miatt a teljes út felbontása és újraépí-

tése, az aszfaltozás közel 3 millió Ft nem várt kiadást jelentett a szűkös ön-

kormányzati büdzsének.  
 

A Bérci Lakóparkban a Magyar Falu Program nyertes pályázatából és a falu által biztosított 

összegből közel 50 millió forintból teljes hosszában új burkolatot kapott a Panoráma utca. A 

lakók önkéntes felajánlásával (!) sikerült 5 millió Forint értékben a Vadvirág utcát is kb. 100 

méter hosszban leaszfaltozni. A lakók gyűjtésének eredményeként még ebben az évben ki-

alakításra kerül az új közlekedési rend. Köszönöm az ott lakóknak a felelősségteljes, anyagi 

támogatással is együtt járó hozzáállását. A lakóparki bizottságnak is nagy köszönet jár - nem-

csak tőlem - a konstruktív együttműködésért. 

Az idei nyáron is sikerült a nyarat számos programmal színesíteni /táborok, koncertek, augusz-

tus 20./ ezekről részletesebben olvashatnak a további oldalakon. Az Idősek Napján ismét neves 

művész - Soltész Rezső - szórakoztatta a közönséget. Külön köszönöm Berkes János /berkenyei 

lakos/ operaénekes művészünknek külön előadását.  

A berkenyei labdarúgás 50 éve éledt újra, amit jó hangulatú rendezvénnyel ünnepelte sok-sok 

egykori játékos Debre Anti, Bözsike és Lovas Zoli szervezésében. Remélem, hogy az egyesület a 

jövőben is sok nézőnek és játékosnak okoz örömöt.  

 

2022. október 1-én jegyzőváltás lesz a közös hivatalban. Árpásné Schlenk Judit jól megérdemelten nyugdíjba vonul. 

Tervezzük Judit részmunkaidőben történő foglalkoztatását. Ezúton is köszönöm a magas színvonalú hivatali munkáját 

és a faluközösség hagyományos értékeinek megőrzése érdekében végzett önkéntes munkáját. 

2022. október 1-én lép hivatalba az új jegyző, Majer Annamária, rövid bemutatkozása az újság 3-4. oldalán található. 
 

Végül néhány szó az idei téli felkészülésünkről. Sajnos eddigi partnerünk felmondta a szerződést, így új megoldást kell 

keresnünk a hóeltakarításra, sózási feladatok elvégzésére. Remélhetőleg sikerül ezen a télen is az előző évek magas 

színvonalához hasonlóan megoldani e nagy feladatot. 

Kívánok mindenkinek sok erőt az előttünk álló nehéz időszak terheinek elviseléséhez! 

German József 

polgármester 
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Jegyzői leköszönő 

Kedves Berkenyeiek! 
 

Ezúton szeretném mindenkivel tudatni, hogy 2022. szeptember 30-ával megszűnik a közszolgálati jogviszonyom a hi-
vatalnál, nyugdíjba vonulásom miatt. 

Bizony régen, 1982. szeptemberében volt, amikor elkezdtem munkámat Diósjenőn az akkori tanácsnál. Később rövi-
debb ideig Nagyorosziban és Patakon is dolgoztam. 1990-ben a változások a tanácsrendszert is elérték és önkormány-
zatok jöttek létre, ekkor lett a hivatal vezetőjének neve újra jegyző. (1950-ben megszűnt ez a funkció, de előtte ez a 
titulus létezett a közigazgatásban.) 1991. január 7-én neveztek ki körjegyzőnek Borsosberény és Pusztaberki települé-
seken, ahol több mint 13 évig végeztem feladataimat. 

Nógrád és Berkenye községek 2004-ben döntöttek úgy, hogy közös hivatalt hoznak létre. A pályázati kiírásra jelentkez-
tem és így lettem 2004. július 1-től a két település közös jegyzője. A falu lakói közül sokan ismerték szüleimet, nagy-
szüleimet, sőt dédnagyapámat Schlenk Jakabot is, aki a falu bírója volt, őt úgy emlegették, hogy nagy bajuszú Schlenk 
bácsi. Érdekességként leírom, hogy akkoriban még nem volt külön hivatali épület, dédnagyapám a házunk első szobá-
jában intézte a falu lakóinak ügyes-bajos dolgait, és a Nógrádról ideérkező jegyző is itt tartott ügyfélfogadást. 

Nógrádi munkatársaim sem voltak számomra ismeretlenek, hiszen többüket még az általános iskola felső tagozatából 
ismertem, amikor ott tanultam. Utólag úgy tűnik, hogy gyorsan elrepült ez a 18 év, de egyáltalán nem volt könnyű és 
nagyon sok munkával telt. 

Berkenye szerencsére egy fejlődő település, ennél fogva - a szokásos feladatokon kívül - a hivatalra is sok plusz feladat 
hárul. A közös hivatalról szóló beszámoló a honlapon is megtalálható, akit érdekelnek a részletek, ott is elolvashatja. 
Az eltelt idő alatt a hivatalhoz forduló emberek ügyeit próbáltam a legjobb tudásom szerint a törvények betartásával 
intézni. A halálesetek anyakönyvezését, a hagyatéki ügyek intézését nehéz szívvel, de az elhunytak iránt érzett szere-
tettel végeztem, hiszen legtöbbjüket gyermekkorom óta ismertem. Az arra jogosultakat segítettem abban is, hogy a 
hadigondozotti ellátásokhoz hozzájussanak. Szép emlékként maradnak meg számomra az anyakönyvvezetőként tar-
tott esküvők. Próbáltam ezeket személyessé tenni, főként ha berkenyei, vagy berkenyei gyökerekkel rendelkező volt 
valamelyik házasuló. Berkenyén összesen 133 alkalommal működtem közre házasságkötésnél. 

Fontosnak tartottam, hogy segítsem a helyi német nemzetiségi önkormányzat munkáját, hiszen múltunkat ismerni kell 
ahhoz, hogy hagyományainkat tovább tudjuk ápolni. Örülök, hogy szép és tartalmas könyvek kiadásában működhet-
tem közre. Kérem, hogy olvassák ezeket, hiszen sokszor már csak írott emlék településünk múltja. 

Köszönöm mindenkinek, aki segítette munkámat és támogatott feladataim végzésében. Mint jegyző, ezennel elköszö-
nök mindenkitől, de mint falubeli nem, hiszen a jövőben is Berkenyén szándékozom lakni férjemmel együtt abban a 
házban, ahol a felmenőim is éltek. 

Bízom benne, hogy még sokszor találkozunk akár rendezvényeken, az Isten házában, vagy bárhol a településen. 

Árpásné Schlenk Judit 

Új jegyző bemutatkozása 

 

A nevem Majer Annamária, édesanyám révén nógrádi, édesapám révén felsőpetényi származású.  Egy nagyszerű lány-

gyermek édesanyja és egy csodálatos kisfiú nagymamája vagyok. Az általános iskola első négy osztályát Felsőpetény-

ben, majd az 5-8. osztályt Nógrádon végeztem. A váci Sztáron Sándor Gimnáziumban (1990-től Madách Imre nevét 

viseli) érettségiztem. Egy év múlva a Nemzetbiztonsági Hivatal (később Nemzetbiztonsági Szakszolgálat), majd a rend- 
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őrség hivatásos állományában - nyomozóként - teljesítettem szolgálatot. Anyagi megfon-

tolásból hagytam el a pályám és kezdtem a versenyszférában követeléskezelési területen 

dolgozni. 11 év után a Nemzeti Adó- és Vámhivatal Dél-budapesti Adó- és Vámigazgató-

ságán adóvégrehajtóként, ezt követően az Országos Nyugdíjbiztosítási Főigazgatóságon 

követeléskezelő szakértőként, majd egy önálló bírósági végrehajtó irodában végrehajtó-

jelöltként, illetve legutóbb a Budapest Főváros Kormányhivatal III. Kerületi Hivatalánál 

gyámügyi szakügyintézőként dolgoztam.  

1998. évben belügyminiszteri dicséretben részesültem a „Whiskys” nyomozócsoport tag-
jaként. Két felsőfokú végzettségem (közigazgatási szakirányon humánerőforrás-mene-
dzser és igazgatásszervező) mellé végrehajtói szakvizsgát is abszolváltam.  

HR-menedzseri diplomamunkámat 2004-ben Nógrád községről, annak fejlesztési lehető-
ségeiről írtam. Mivel a szakmai konzulensem minden téren megvalósítható, reális fejlesztési projektet látott a leírtak-
ban, a diplomamunkát az akkori vezetésnek is átadtam azzal, hogy használják fel megítélésük szerint, a megvalósítás-
ban szívesen segítek.  

A 2022. évi Országgyűlési Választások és népszavazás során az önkormányzatok munkáját segítve Budapest III. Kerüle-
tében a 61. számú szavazatszámláló bizottság mellett jegyzőkönyvvezetőként dolgoztam.  

A korábban betöltött munkaköreim mindegyikében emberekkel foglalkoztam, amelyekben számomra az volt az igazi 
kihívás, hogy az érdekek mindenki számára egyaránt érvényesítésre kerüljenek. Én szeretek az emberért, a közösségért 
dolgozni, így érzem jól magam. Bármilyen munkakörben dolgoztam, ez számomra mindig elsődleges szempont volt. 
Fontos továbbá a megfelelő, emberi kommunikáció, hogy mindenkivel (kortól, végzettségtől, anyagi helyzettől függet-
lenül) emberként bánjak, mert számomra mindenki más és más szempontból értékes. Sokat láttam és tapasztaltam a 
sokféle munkában eltöltött évek során, jegyzőként - és vezetőként - a korábbi tapasztalatokra alapozva arra törekszem, 
hogy együtt és ne egymás ellen dolgozzunk. 

Majer Annamária 

 

Diákmunka júliusban 

Júniusban sokat gondolkoztunk, hogy hol kellene dolgoznunk a nyáron, 

végül pedig a legkézenfekvőbb megoldást választottuk; ami idén is a 

berkenyei hivatal volt, a közelsége és a környezet miatt. 

Testvéremmel, Dórival és barátnőjével Zsófival a diákmunkát így újfent 

itt végeztük Ádi öcsénkkel kiegészülve. Idén bár kevesebb órában dol-

goztunk, a korai kelés kikerülhetetlen volt, mivel nem akartunk a nagy 

melegben kint lenni, így közös megállapodás alapján 6-tól 10 óráig volt 

a munkaidőnk.  

Július folyamán a sok kapálás és gyomlálás mellett kitakarítottuk az is-

kolát is, hogy az induló tábor tiszta körülmények között várja a gyereke-

ket. A Kultúrházban a sok program miatt legalább háromszor jártunk, a 

könyvtár és a rendelő kitakarításával egyetemben. Idén új dologként szerepelt a „listán” a focipályánál található kor-

látok és focikapuk lefestése. Július végén fáradtan, de boldogan tettük le a kapákat és tisztítószereket, tudva, hogy 

ezen a nyáron már csináltunk valami hasznosat is. 

Székely Zsófia Lilla 
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Nyári programjaink, eseményeink 

Nyáresti koncertek - Hodosán Hajnalka, Bagi Zoltán 

 

Nyáresti koncertsorozatunk fellépő párosaként Hodosán Hajnalka és Bagi Zoltán 

szórakoztattak minket. Hajni és Zoli már sokszor megörvendeztettek bennünket 

műsorukkal. Musical és operett részleteket hallhattunk tőlük, melyek központi 

témája a szerelem volt. Nem csak a fülünket, de szívünket és lelkünket is jól-

esően melengették az ismerős dallamok, hiszen a szerelem hullámhosszára 

könnyű ráhangolódni.  

Hajni és Zoli gyönyörű énekhangjuk mellett közvetlenségükkel is elvarázsoltak 

bennünket. Bár a technika ördöge időszakos áramszünetekkel megpróbált némi 

galibát okozni, de fellépőink ügyesen felülemelkedtek a problémán.  

Nem hiába, a szerelem nem ismer lehetetlent!  

Kedves Hajni és Zoli köszönjük, hogy vagytok nekünk! 

 

Friesz Erika 
 

Nyáresti koncertek – Landesrat Harmonika Zenekar 

 

  A Landesrat Harmonika Zenekar Nyáresti koncertsorozatunk keretében 
szórakoztatott bennünket augusztus 6-án a Tájház udvarán. Néhány évvel 
ezelőtt már koncerteztek Berkenyén, ugyanis itt tartották az évente min-
dig más-más településen megrendezésre kerülő „Harmonikawoche” to-
vábbképző táborukat, amelynek záró eseménye volt egy remek koncert.  

A harmonikazenekar 2008-ban alakult a Magyarországi Német Ének-, 
Zene-, és Tánckarok Országos Tanácsának  (LANDESRAT) zenekari szekció-
jának részeként. A szervezet az idei évben ünnepli megalakulásának 25. 
évfordulóját. "A Landesrat szervezet legfőbb célja a magyarországi német 
nemzetiség identitásának megőrzése, anyanyelvének és zenei örökségé-
nek ápolása, valamint kulturális és hitéleti hagyományainak tovább örökí-
tése."  

 

Ezen értékek Berkenye község vezetése és a faluközösség számára is rendkívül fontosak. Talán ezért is lehet az, hogy 
több mint nyolcvan fő gyűlt össze a koraesti koncertre. Ahogy felhangzottak az ismerős dallamok, sokan énekelni kezd-
tek, a kisebbek táncoltak, játszottak.  

Azt hiszem elmondhatom, hogy feltöltődve, nagyszerű élménnyel gazdagodva térhettünk haza a koncert után ottho-
nainkba.  

Nerpel Lili 
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Nyáresti koncertek – Anima Vonósnégyes 

 

2022. augusztus 19-én immáron harmadik alkalommal fogadtuk a miskolci Anima Vonósnégyest a Nyáresti Koncertek 
keretén belül, akikről elmondható, hogy otthonosan mozognak nálunk. 

Idén kissé rendhagyó módon - a korábbi könnyedebb zenei műfajok megszó-
laltatása helyett - igazi klasszikusok csendültek fel. Azt gondolom, hogy ma-
napság egy átlagember - köztük én is - egyre kevesebbszer hallgat klasszikus 
zenét. Talán pont ezért volt igazán örömteli, hogy jól felismerhető, valóban 
nagy zeneszerzők műveit hozta el az Anima Vonósnégyes Berkenyére. 

Miközben ott ültünk a Falumúzeum udvarán és hallgattuk Brahms Magyar 
táncok című művét, mellyel ráadásként örvendeztetett meg az együt-
tes, épp azon gondolkodtam, hogy milyen csodálatos, hogy itt élünk egy 
nagyjából 700 lelkes piciny faluban, és ismét "házhoz jön" a muzsika, még-
hozzá ilyen színvonalú muzsika. 

Az égiek is végig kegyesek voltak hozzánk, hiszen folyamatos esőzést mutat-
tak az előrejelzések, azonban a koncert befejeztével még a rögtönzött aga-
péra feltálalt pogácsát is a szabadban fogyaszthattuk el a zenekar tagjaival 
együtt.  

Bízom benne, hogy jövőre ismét vendégül láthatjuk az Anima Vonósnégyest.  
 

Puszta Gergely Andrásné 

Augusztus 20-i ünnepség 

 
Augusztus 20-án kissé szemerkélős időre ébredtünk, és a fellegek nem-
csak az eget tették borússá, de az ünnepség előkészületeire is némi ár-
nyékot vetettek. Végül olyan döntés született, hogy a megemlékezés 
nem a Tájház udvarán, hanem a Kultúrházban lesz megtartva.  

Három órára lett kitűzve a kezdés időpontja. Szépen gyülekeztek az em-
berek a méltón feldíszített terembe, ahol a sarokban elhelyezett három 
lobogó alatti asztalon már ott mosolygott a háromkilós ünnepi kenyér. 
Hiszen mint tudjuk, ezen a nevezetes napon nem csak István királyun-
kat, hanem az új kenyeret is ünnepeljük. 

A himnusz után Árpásné Schlenk Judit mondta el ünnepi beszédét, mivel 
polgármesterünk sajnálatos módon a vírus áldozatává vált az ünnepsé-
get megelőző napokban.  

A méltató szavak után Szuhanics Albert versét hallgathattuk meg 
Dágány Ferencné (Ildikó) előadásában, majd a vegyeskórus előadása következett. Örömmel mondhatjuk, hogy a kórus 
új tagokkal bővült, és hogy milyen színvonalon, azt Szalai Annamária szólóéneke is ékesen példázta. Az elhalkuló dal-
lamok után jegyzőasszonyunk szegte meg a kenyeret és kínálta meg a közelben ülőket. 

A szózat közös eléneklése után még nem ért véget az esemény, hiszen szorgos és áldott kezek (Lovas Jánosné, Ponicsán 
Lászlóné, Pfaff Mihályné, Schmidt József, Nerpel Lili, Nerpel Árpádné) péksüteményt készítettek a Tájház kemencéjé-
ben, és ezzel a finomsággal kínálták meg az egybegyűlteket. Ám senki ne gondolja, hogy innivaló nem akadt, hiszen az 
önkormányzat jóvoltából volt üdítő és bor is, kinek kénye-kedve szerint.  



 

II. évfolyam III. szám (2022.) 

BERKENYEI HÍRMONDÓ – BERKINER ZEITUNG 

 

2022. III. szám 7 

 

Az ünnepség után a Kámfor Zenés Bábszínház pazar produkcióját nézhettük meg, idén 
egy új előadással készültek, és bátran mondhatom, hogy ez az előadás is hozta a várt 
vidámságot és kacagtató hangulatot. Azt hiszem senki nem bánta meg, aki eljött a 
Kultúrházba ezen a délutánon. Csak egy dolog hiúsította meg a nap tökéletességét, 
nevezetesen, hogy az utcabál elmaradt, mert az idő az esti órákra sem lett derültebb.                                                                 

Erdélyi Bálint 

 

Nyári táborok Berkenyén 

Sváb Hagyományőrző Tábor 

Immáron harmadik alkalommal sikerült megszerveznünk pályázati forrásból, a Berkenyei Német Nemzetiségi Önkor-

mányzat és Berkenye Község Önkormányzata támogatásával nyári napközis táborunkat, amelyre elsősorban 6-12 éves 

gyermekeket vártunk.  

Minden napot közös játékkal, tánccal indítottunk, hogy ráhan-

golódjunk kicsit egymásra. A berkenyei sváb hagyományokat 

igyekeztünk játékos formában feleleveníteni és megismertetni 

a gyerekekkel, így a hét folyamán Szegner Márta vezetésével 

egy rövid színdarabot, illetve helyi táncokat tanulhattak meg, 

amelyet a szombati táborzáró délutánon a hozzátartozóknak is 

bemutattak. Itt szeretnénk köszönetet mondani Schmidt Józsi 

bácsinak a segítségért, Hesz Ferinek és Friesz Dezsőnek a zenei 

közreműködésért! 

Kézműves foglalkozásokat is tartottunk, a színdarab díszletét közösen festettük meg. Batikoltunk, makraméztunk, szőt-

tünk, gyöngyöt fűztünk, míg a mozgásra vágyók az udvaron játszhattak. Erdélyi Bálint sorversenyt szervezett a gyere-

keknek, Nusi néni pedig népviseletes babakiállítását és a mézeskalácsfalut bemutatva mesélt nekik őseink mindennap-

jairól.  

Egyik nap Pilisszentivánra utaztunk. A Pilisi Len Látogatóközpont-

ban különböző csoportos feladatok segítségével az erdővel és la-

kóival, illetve a természetvédelemmel ismerkedtünk közelebbről. 

A nap lezárásaként Visegrádon boboztunk egyet.  

A tábor utolsó napján összefoglaltuk a héten elhangzott sváb szo-

kásokat, neveket, viseleti darabokat, a kiránduláson megismert új-

donságokat egy játékos faluismereti kvíz formájában.  

A szombat délutáni bemutató előadás igazán jól sikerült. Bár kel-

lemesen elfáradtunk, nagyon élveztük az együtt töltött hetet! Há-

lásan köszönjük önzetlen segítőinknek a kitartást, szervezőinknek 

az áldozatos munkát! Reméljük jövőre ugyanitt találkozunk! 

Sági Barbara 
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Berkenye Sporttábor 2022 

Ebben az évben ismét megrendezésre került a Berkenyei Sporttábor, mely idén is nagy érdeklődésnek örvendett. Az 
egész napos táborban több különböző program is szerepelt, melyeket nagyon élveztek a gyerekek, sok új dolgot meg-
tanulhattak, többek között az íjászat rejtelmeiről is.  

Hétfőn ismerkedős, sportos napot tartottak a szervezők a har-
minc gyermek számára. Kedden a Nógrádi vár meghódítása sze-
repelt a programban. Szerdán számháború és több izgalmas já-
ték színesítette az egyébként nagyon meleg nyári napokat. Csü-
törtökön a verőcei Duna-parti játszóterén töltötték a tábor részt-
vevői a napot. Pénteken a berkenyei sportpályán egy íjászbemu-
tató keretein belül próbálhatták ki a fiatalok az őseink által hasz-
nált érdekesebbnél érdekesebb eszközöket és sok új izgalmas in-
formációt is hallhattak.  

Örömmel látjuk, hogy évről évre nagyobb az érdeklődés a tábor 
iránt és a gyerekek pozitív élményekkel, új barátokkal távoznak a 
tábor utolsó napján. Jövőre folytatjuk! 

Porvay Bálint 

 

50 éves a berkenyei sportegyesület 

1972-ben néhány lelkes sportbarát úgy gondolta, hogy Berkenyének kell egy sportegyesület, amelynek keretében a 

község lakosai sportolhatnak. A gondolatot tettek követték és megalakították a Berkenyei Sportegyesületet.  

Akkoriban a fiatalok több sportágban is sportoltak, labdarúgás, asztalitenisz, sakk, kézilabda, atlétika. A legmarkánsabb 

a labdarúgás volt. Immár 5o éve van focicsapata Berkenyének. Ezt a jeles évfordulót ünnepelte meg az egyesület július 

30-án.  

A szervezést egy munkacsoport végezte, melynek vezetője German József 

volt, tagjai pedig Debre Erzsébet, Lovas Zoltán és Debre Antal. Meghívásra 

kerültek azok, akik az elmúlt 50 évben szerepeltek az egyesület színeiben. 

3 csapat (Veresegyház, Százhalombatta és Berkenye) részvételével JUBILE-

UMI labdarúgó torna került megrendezésre. A tornagyőzelmet Veresegy-

ház szerezte meg, második helyen Százhalombatta végzett. A győztes csa-

pat serleget kapott, díjazva lett a legjobb játékos és kapus, valamint a gól-

király is. Az eredményhirdetést követően rövid megemlékezésre került sor. 

Az egyik alapító tag, Debre Antal beszélt a megalakulás körülményeiről, az 

eltelt 50 év fontosabb eseményeiről, az elért eredményekről. 

Ezt követően a tornán részt vevő csapatok, a megjelent régi és mostani já-

tékosok egy közös ebéden vettek részt. Köszönet érte Felker Józsinak és a 

segítőknek, akik az ebédet főzték, illetve felszolgálták. 

A közben eleredő eső sem zavarta meg a rendezvényt, bár a tervezett öregfiúk mérkőzés a pálya kímélése miatt elma-

radt. Az ebéd alatt és utána jó hangulatú beszélgetés és nosztalgiázás folyt a jelenlévők között. 

Úgy érezzük, hogy méltóan megünnepeltük az egyesület 50 éves jubileumát. 
 

Debre Antal 
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IFI Klub kirándulása a Mátrában 

 

Egy július eleji szép napon lehetőséget kaptunk az önkormányzattól egy egynapos túrára a Mátrában. 20 fővel kora 
reggel különbusszal indultunk a Szent Anna Fogadó elől. Az első megállónk Gyöngyöstarján volt, ahol Berkenyéhez 
hasonlóan található egy vérszilva fasor. Megcsodáltuk, majd folytattuk utunkat Kékestető felé. 

Gyönyörű, napsütéses időben értünk fel a hegy tetejére, ahol felmentünk a 
panoráma kilátóként is szolgáló tévétoronyba. Csodálatos kilátás nyílt az 

egész környékre. A csúcson megebédeltünk és egy kis pihenő után to-
vább indultunk Sástóra. A kalandparkban először végig sétáltunk a 20 

méter magasan fekvő, 180 méter hosszú függőhídon, ami a gyö-
nyörű panoráma ellenére is nagyon rémisztő volt. Ezután lehetősé-
günk volt az ott lévő bobpályán menni pár kört, melynek – tudomá-
som szerint – osztatlan sikere volt. Visszafelé megálltunk egy kis 
uzsonnára, aztán haladtunk tovább hazafelé. Az út nagyon derűs 

hangulatban telt, mindenki talált neki tetsző programot. A nap vé-
gére eléggé elfáradtunk, de csöppet sem bántuk, mert rengeteg új él-

ménnyel gazdagodhattunk és egymást is jobban megismerhettük a ki-
rándulás során.  

 
Köszönjük a berkenyei önkormányzatnak, hogy finanszírozta nekünk az egész kirándulást! 
 

Zsiros Berta 

 

Idősek napja 2022. 

 

"Idősek Napját" már az 1960-as évektől tartja a falu. Akkor még semmi sértő nem találtatott az "Öregek Napja" elne-
vezésben. Bevallom, "régebbi füllel" hallva én sem találok benne az égvilágon semmi kivetnivalót! Manapság követelik 
meg a szalonképesebb, eufemisztikus kifejezéseket minden téren - ez a korszellem -, így lett ez is "Idősek Napja"... És 
értem ezt is, persze! Én magam először vettem részt rajta, mint meghívott vendég, immár korom szerint is "legálisan".  

   Pár éve aktív tanárként a kisiskolásokkal tanultuk meg az Arany János "Családi kör"-ét, szépen, felejthetetlenül mond-
ták föl a veretes, örökké a szívünkben élő versszakokat a 3.-4.-es gyerekek... Pontosan 

emlékszem arra a novemberi, panzióbeli hétfő délutánra, akkor láttam először ilyet!  
Szerintem a hallgatóság magában mormolta a strófákat, a gyerekekkel együtt! A régi 
korokban tudvalevőleg elemi követelmény volt a sok memori-
ter. (Nagyon helyesen, megjegyezhetjük.)  

Eleinte ezt a rendezvényt novemberben tartották. Mostanában 
augusztusban, nyáron és a rendezvénysátor ad otthont neki. Mi-
ből is áll egy ilyen kedves délután? Polgármesteri és lelkészi kö-
szöntővel kezdődik, s a helyi óvodások, - s amíg voltak - kisisko-
lások énekes-táncos játékával folytatódik, majd meghívott ven-
dégművészek lépnek színpadra.  
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Az idén is meghívták Rózsás Vikit, akinek közvetlen, megnyerő stílusa már tavalyról isme-
rős volt sokaknak. Főként a refréneknél dalra fakadt maga a közönség is. Az Idősek Napja 
díszvendége Soltész Rezső volt, aki közkedvelt régi slágereket, magyar és olasz dalokat 
adott elő.  

Közben beszélt is, mesélt is, mi pedig nevettünk és énekeltünk vele önfeledten. A nemrég 
Berkenyére költözött nyugdíjas operaénekes, Berkes János is színpadra lépett a végén, 
Rózsalevél-dala sokakat elbűvölt.  

  De álljunk meg egy szóra a vendéglátás témájánál is! Érkezéskor koccintással fogadtak 
mindenkit. Pogácsa, üdítő, bor, sör, ásványvíz pedig egyfolytában volt, mivel a sürgő-

forgó helybeli fiatalok példásan működtek felszolgáló szerepben is, figyelmesek és kedvesek voltak.  A délután folya-
mán pompás sváb bablevest tálaltak fel. A mesterszakácsok nevét ezennel kiírjuk: Lieszkovszki Norbert és Sulyán Zsolt, 
őket azt hiszem jövőre is bátran föl lehet kérni erre a feladatra.  

Összességében nagyon jó hangulatú, oldott, emlékezetes alkalom volt a 
2022-es Idősek Napja.  

 A "Jövőre veled ugyanitt!" jelszóval búcsúzom mindenkitől, vendégektől 
és lelkes segítőktől egyaránt! Egy apró ötlet még: talán eleve lehetne 
majd úgy szervezni, hogy aki a meghívott civil vendégek - az "idősek" -
közül bármiben is jeleskedik, énekel-versel-táncol, az bátran előadhassa 
magát a többiek örömére. Ez újabb színt vinne, vihetne az ilyen jellegű, 
egész délutánt felölelő alkalmakba. Mint láttuk, hallhattuk, ennek 
máris örvendetes jelei vannak!  

Boldog, kiteljesítő nyugdíjas éveket kívánok mindenkinek!  

Varga Zsuzsa 
 

 

Nemzetiségi sarok 

Magyar-Sváb-Német szótár 
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Október elsején kezdődik a népszámlálás, amelyen a részvétel kötelező! A kérdőíveket október 1-16-áig interneten 
lehet kitölteni, majd számlálóbiztosok (településünkön Agárdi-Schlenk Brigitta és Rottek Zoltánné) október 17-től 
november 20-ig keresik fel azokat a háztartásokat, amelyekből nem érkezett be online kérdőív. 

A tízévenkénti népszámlálás pillanatképet ad az országról, bemutatja milyenek a magyarok, például, hogy milyen vi-
szonyok között élnek, milyen a munkaerőpiaci helyzetük, az egészségi állapotuk, a vallási hovatartozásuk. 

A válaszadás azért is különösen fontos, mert a kapott adatok megalapozzák a jövőbeni döntéseket, képet adnak a helyi 
ellátási, szolgáltatási és infrastrukturális igényekről, információval szolgálnak új vállalkozások létrehozásához, és - most 
először - energiahatékonysági döntések előkészítését is szolgálják. 
 

Tisztelt Katolikus Hívek! 

Közeledik a népszámlálás időpontja. A személyi kérdőíven található egy olyan kérdés, amelyre nem kötelező válaszolni, 
de egyházunk szempontjából ez a válasz nagyon fontos. A 14. kérdésben az szerepel, hogy milyen vallási közösséghez, 
felekezethez tartozónak érzi magát a válaszadó. 

Nagyon fontos, hogy aki kötődik a katolikus egyházhoz, erre a kérdésre válaszolva kifejezze a római katolikus egyház-
hoz tartozását. Más számadat nincs arra vonatkozóan, hogy Magyarországon hányan élnek az egyes valláshoz tartozók, 
ezért az elkövetkezendő 10 éven keresztül az egyházaknak juttatott támogatásoknál ezeket a válaszokat veszik figye-
lembe. Kérem tehát, ha Ön tölti ki a kérdőívet elektronikus úton, vagy a számlálóbiztos keresi fel Önt, válaszoljon a 
kérdésre úgy, hogy hozzánk tartozik. 

Laczkó Mihály plébános 
 
 
Kedves Berkenyeiek! 
 

A népszámlálás alkalmával több olyan kérdés szerepel a kérdőíven, amit nem kötelező megválaszolni, azonban nagyon 
fontos, hogy aki a német nemzetiséghez tartozik válaszoljon a feltett kérdésekre. 
A 12.1 kérdésre, hogy milyen nemzetiséghez tartozónak érzi magát kérem, hogy mindazok, akiknek felmenői között 
vannak, illetve voltak német nemzetiségűek, ezt a nemzetiséget mindenféleképpen jelölje be, illetve ezt a választ adja 
a számlálóbiztosnak. Annak a kérdésnek a megválaszolását, hogy Ön tartozik-e más nemzetiséghez Önre bízzuk.                
A 13.1 kérdés arra vonatkozik, hogy mi a válaszadó anyanyelve. Erre a kérdésre több választ is be lehet jelölni, a né-
metet és a magyart egyaránt.   
A 13.2 kérdés arra keres választ, hogy a családi és baráti közösségben milyen nyelvet használ a válaszadó általában. Ha 
valaki a nemzetiség nyelvét vagy a német nyelvet is használja, akkor itt is bejelölhető mind a német mind a magyar 
válasz együttesen. 

Az Ön válaszán is múlik:   -  a nemzetiségi oktatási rendszer jövője, 
- a nemzetiségi önkormányzati választások kiírása a településen, a testület léte, 
- a civil szervezetek állami támogatása, 
- településünk fejlődése, 
- nyelvhasználattal kapcsolatos jogunk, 
- az anyanyelvünk, kulturális hagyományaink fennmaradása. 
 

Vállaljuk nemzetiségi kötődésünket, legyünk büszkék a közösségünk múltjára, értékeire, annak hazánkat és a nemzet-
közi kapcsolatokat gazdagító eredményeire! 
 

Berkenyei Német Nemzetiségi Önkormányzat 
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Berkenye Energiaközösség és Naperőmű Projekt 

 

A napelemparkkal kapcsolatban sajnos nincs előrelépés, a konzorcium vezetőjének elmondása szerint nem sikerült 
még a megfelelő konstrukciót kialakítani. 

Július végén elküldésre került a második mérföldkövet0 lezáró szakmai és pénzügyi beszámoló, mely egyelőre elbírálás 
alatt áll. A beszámolóval egyidőben beadásra került egy nagyobb volumenű szerződésmódosítás, valamint egy kérelem 
a harmadik mérföldkő meghosszabbításra, elfogadás esetén a projekt végső határideje 6 hónappal kitolódik. 

Augusztusban egy terepszemle keretein belül kialakult a töltők végleges helye. A kultúrház melletti területen kerül 
kihelyezésre két töltőoszlop, melyeknek kivitelezése és beszerzése már folyamatban van. A hálózati engedélyezéshez 
szükséges dokumentumok benyújtásra kerültek.  

Berkenye Község Önkormányzata 
 
 

Berkenye SE hírei 
 

 

A 2022/2023-as szezonra való felkészülés már júliusban kezdetét vette. Heti két tréning és hétvégi edzőmeccs szere-

pelt a programban. Ezután következett a hagyományos Berkenye Kupa, ahol idén a Veresegyház és a Százhalombatta 

csapatai vendégszerepeltek.   

A bajnokság kezdete előtt ismét megmérettethettük magunkat a MOL Magyar kupa főtábláján, ahol az első fordulóban 

az egy osztállyal feljebb szereplő Termálfürdő FC Tiszaújváros volt az ellenfelünk. Szoros csatában, végül 4-1-es vere-

séget szenvedtünk és emelt fővel estünk ki a sorozat küzdelmeiből.  

    

 

 

 

 

 

 

Augusztus 13-án kezdetét vette a 2022/23-as Nógrád megyei első osztályú bajnokság. Csapatunk az első mérkőzésen 

4-1 arányban múlta felül a Bánk-Dalnoki LA II. csapatát. A második fordulóban szabadnaposként figyelhettük a többi 

csapat mérkőzéseit.  A harmadik fordulóban Mátraterenye csapata ellen szenvedtünk súlyos vereséget (9-1). Sajnos a 

negyedik és az ötödik fordulóban sem sikerült javítanunk. Először hazai pályán kaptunk ki a Héhalom csapatától (4-3), 

majd idegenben szenvedtünk vereséget, a tavaly még NB III-ban szereplő Salgótarján csapatától. (4-1) 

Szokásainkhoz híven, megkérdeztük Rusvay Gergely vezetőedzőt és régi-új játékosunkat, Balga Balázst, hogy mondják 

el érzéseiket és gondolataikat az aktuális szezon kapcsán. 
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- Hogyan értékeled az idei felkészülést és a nyári munkát?  

„Elég nagy játékosmozgás volt a nyáron Berkenyén. Távozott Hegedűs Csaba, Kántor Barni és Bogdán Máté. Érkezett 

Debre Gergely, Genzelman Laszló, Keresztes Máté, Balga Balázs, Rácz Márk, Dékány Kristóf és Földvári Szabolcs. A 

nyári felkészüléssel nem voltam megelégedve, sokan hiányoztak nyaralás és egyéb okok miatt, ami érthető is, hiszen 

volt, aki csak ekkor tudott szabadságra menni. A többiekkel elvégeztük a munkát, de sok idő nem volt, mert nyakunkon 

volt a Tiszaújváros elleni kupameccs, ahol sajnos 4-1-es vereséget szenvedtünk, de nagyon megnehezítettük az ellenfél 

dolgát. Kis szerencsével, ha a kapufák befelé pattannak, továbbjuthattunk volna az NB III-as csapat ellen.”  

- Mit gondolsz az eddigi bajnoki szereplésről? 

„A kupa után jött az első bajnoki a bánki fiatalok ellen, ami nagyon jól sikerült, hiszen 4-1-re nyertünk. Ekkor még az 

egész keret szinte a rendelkezésemre állt. Utána jött egy szünet, ami nagyon nem hiányzott, majd egy hatalmas pofon 

Mátraterenyén, amiből nem sikerült felállnunk Héhalom ellen sem. Tovább fokozva a gondokat Salgótarjánban 10 já-

tékosom hiányzott a csapatból, de itt már 60 percig jól futballoztunk.” 

- Milyen elvárásokat és célokat tűztetek ki a csapattal?  

„Amit várok és amit gondolok a szezonról az továbbra is az, hogy ha a játékosok járnak edzé-

sekre, meccsekre és a keret tagjai a rendelkezésemre állnak, az első 5 hely valamelyikén kéne 

végeznünk, de ha úgy lesz, mint az elmúlt két fordulóban, hogy 12-13 fő jön össze a 24 fős keret-

ből a meccsre, akkor nagyon szenvedős szezon elé nézünk! Remélem nem ez a verzió lesz és meg-

kezdhetjük a felzárkózást a Mohora ellen vasárnap. Hajrá Berkenye!”   

  Rusvay Gergely – vezetőedző 

Balga Balázs régi-új játékosunk 

- Hogyan ítéled meg a váci pályafutásod? Milyen volt egy ilyen nagy múltú csapatnál játszani? 

„Amikor tavaly nyáron megkeresett a Váci csapat, szinte egy teljesen új keretet alkotott. Nagyon sok játékos ment el, 

illetve érkezett akkor a klubhoz. Sok próbajátékos érkezett volt különböző akadémiákról és nagyobb csapatoktól, fia-

talok, akik végig járták az utánpótlást és megkapták a megfelelő képzést, én meg pedig ugye Berkenyéről igazoltam 

Vácra. Számomra már ez is nagy dolog volt, hiszen ha jól emlékszem én voltam egyedül, akit alacsonyabb osztályból 

igazoltak le. Egy lehetőségnek tekintettem ezt. Ugyan nem lettem alapember, de volt, hogy kezdőként kaptam lehető-

séget, és csereként is jó párszor pályára léptem. Nem bántam meg, mert sok élményt szereztem, amit nem fogok elfe-

lejteni, főleg az első kupameccsem a Tiszaújváros ellen, ahol beálltam félidőben, aztán 1 gól mellett 2 gólpasszt is 

adtam és úgy nyertünk 3-0-ra, de az NB II-t megnyerő Vasas elleni edzőmeccsen szerzett találatom is emlékezetes 

marad. A váci klub élt már át sokkal szebb időket is és tavaly sem nagy célokkal vágtunk neki a bajnokságnak, de azokat 

elértük.  Egy élmény volt itt focizni nekem, olyan stadionokban játszhattam, mint Paks, Dunaújváros és még sorolhat-

nám. Már ez is hatalmas élmény volt egy faluról feljutó fiatalnak. Az is jó érzés volt, hogy voltak szurkolóink is. Igaz 

közel sem volt teltház a meccseinken, de a szurkolói csoportunknak köszönhetően mindig olyan hangulat volt, aminek 

egy focimeccsen lennie kell. A bennmaradást sikerült kiharcolni csapatunknak, de sokan tudják, mégsem tudtunk elin-

dulni az NB III-ban anyagi gondok miatt. Ezért a csapat szétment, így nekem is váltanom kellett.” 

- Miért döntöttél úgy, hogy visszatérsz Berkenyére? 

 „Mivel itt lettem megye I-es bajnok és kupagyőztes, sok szép élmény fűződik Berkenyéhez. Az emberek nagyon rende-

sek, az elnök Józsi bá is, és jó pár régi barátom focizik a csapatban, a szurkolók közül is jóban vagyok sok mindenkivel. 

Rusyt is ismertem, ő egy jó edző, aki több száz NB-s meccset lejátszott már, lehet tanulni tőle az biztos. Mindig mondták, 

hogy bármikor szeretettel várnak vissza, ezért döntöttem így.” 
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- Milyen célokkal érkeztél vissza, mit szeretnél elérni a csapattal ebben a szezonban? 

„Nincsenek nagy céljaim, elvárásaim ebben a szezonban. Próbálok minél jobban játszani és élvezni a futballt. Egy elég 

komoly gödörben van a csapatunk jelenleg és nekem is pár hónap kihagyás után meg kell találni 

önmagam. Reálisan nézzük a dolgokat, tudjuk idén nem fogunk a dobogó közelében érni, de 

abban biztos vagyok, hogy ennél többre vagyunk képesek, mint amit ebben a szezonban eddig 

mutattunk. 2 éve a sikerek jöttek és nekünk tapsoltak, most pedig kapjuk a pofonokat és a ne-

gatív megjegyzéseket. Ilyen a futball, csak az élheti át ezeket az örömöket vagy csalódásokat, 

aki felmegy a pályára. Reméljük minél előbb megtaláljuk a kiutat, és elindulunk felfelé a tabel-

lán. Hajrá Berkenye!” 

Balga Balázs  

 

Bursa Hungarica 2022. 

 

Tisztelt felsőfokú tanulmányokat folytató! 
 

Berkenye Község Önkormányzata 2023. évre vonatkozóan is csatlakozott a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormány-

zati Ösztöndíjrendszerhez. A pályázatbeadáshoz - akik még nem regisztráltak - a Bursa Hungarica Elektronikus Pályá-

zatkezelési és Együttműködési Rendszerében (a továbbiakban: EPER-Bursa rendszer) pályázói regisztráció szükséges, 

melynek elérése: https://bursa.emet.hu/paly/palybelep.aspx.   

Akik már a korábbi években regisztráltak az akkori adatokkal tudnak a rendszerbe belépni. A regisztrációt, illetve a 

belépést követően lehetséges a pályázati adatok feltöltése a csatlakozott önkormányzatok pályázói részére.  A szemé-

lyes és pályázati adatok feltöltését követően a pályázati űrlapot kinyomtatva és aláírva a települési önkormányzatnál 

kell benyújtaniuk a pályázóknak. A pályázat csak a pályázati kiírásban meghatározott csatolandó mellékletekkel együtt 

érvényes. A pályázati kiírásban meghatározott valamely melléklet hiányában a pályázat formai hibásnak minősül.  

A benyújtott pályázatok befogadását az önkormányzatnak az EPER-Bursa rendszerben igazolnia szükséges. A nem be-

fogadott pályázatok a bírálatban nem vesznek rész. 
 

A pályázat rögzítésének és az önkormányzathoz 

történő benyújtásának határideje: 2022. november 3. 
 

A pályázatot a lakóhely szerint illetékes települési önkormányzat hivatalában kell benyújtani fenti nap 15:00 óráig.  

A pályázat kötelező mellékletei: 
 

A, A felsőoktatási intézmény által kitöltött eredeti hallgatói jogviszony-igazolás a 2022/2023 tanév első félévéről. 

B, Kitöltött jövedelemnyilatkozat és eredeti igazolás a pályázó és a pályázóval egy háztartásban élők egy főre jutó havi 

nettó jövedelméről, valamint a családi pótlékról.  
 

Jövedelemnyilatkozat a községházán átvehető, illetve önkormányzatunk honlapjáról letölthető.  

A támogatásra az jogosult, akinek a családjában az egy főre eső jövedelem nem haladja meg a 140.000 Ft-ot. 

A beérkezett pályázatokat a képviselő-testület 2022. december 5-ig bírálja el. 

A döntésről a pályázók 2022. december 6-ig elektronikusan az EPER-Bursa rendszeren keresztül kapnak értesítést. 
 

További információk a http://www.emet.gov.hu/segitseg/eper-bursa  honlapon. 
 

Berkenye Község Önkormányzata 

https://bursa.emet.hu/paly/palybelep.aspx
http://www.emet.gov.hu/segitseg/eper-bursa
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Programok 2022, Anyakönyvi hírek, Egyebek 
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Berkenyei Hírmondó                                                                                                                                                                                        
Felelős kiadó: Berkenye Község Önkormányzata és a Berkenyei Német Nemzetiségi Önkormányzat                             

(2641 Berkenye, Kossuth u. 20. E-mail: berkenyeihirmondo@gmail.com Telefon: 06 30 609 9898)                              

www.berkenye.hu //www.berkina.hu


